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Dnia 27.2.2025r. 

Rada Gminy Masłów 

Protokół XVI 

SESJA RADY GMINY MASŁÓW  

w dniu 27 lutego 2025 
 

Miejsce posiedzenia: Sala Samorządowa urzędu gminy 

Obrady rozpoczęto 27 lutego 2025 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 18:14 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Sylwia Bakalarz–Borkowska 

2. Mateusz Durlik 

3. Mateusz Fąfara 

4. Wojciech Haba 

5. Teodora Jagiełło 

6. Piotr Kapuściński 

7. Tomasz Ksel 

8. Mirosław Kuzka 

9. Michał Leśkiewicz 

10. Artur Lis 

11. Justyna Łakomiec 

12. Lucjan Pabis 

13. Andrzej Pedrycz 

14. Renata Samiczak 

15. Piotr Zegadło 

 

Lista gości na posiedzeniu 

Justyna Nawrocka -Dusza - Sołtys sołectwa Barcza 

Mirosław Piwko - sołtys sołectwa Brzezinki 

Roman Kołomański - Sołtys sołectwa Ciekoty 

Adam Stachura - Sołtys sołectwa Dolina Marczakowa 

Małgorzata Kozubek - Sołtys sołectwa Masłów Pierwszy 

Katarzyna Kaczor - Sołtys sołectwa Mąchocice - Scholasteria 

Edward Mazur - Sołtys sołectwa Wola Kopcowa 

Maria Bysiak - Sołtys sołectwa Wiśniówka 
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1. Otwarcie posiedzenia 

Stosownie do art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym, Przewodniczący Rady Gminy 

Masłów Piotr Kapuściński przywitał radnych, sołtysów, Wójta Gminy, Zastępcę Wójta, 

pracowników urzędu oraz gości obecnych w sali.  

Przewodniczący Rady odczytał informację o transmisji i otworzył obrady. 

 

2. Stwierdzenie quorum 

Przewodniczący Rady poinformował, że w obradach uczestniczy 14 radnych, co jest 

podstawą do podejmowania prawomocnych uchwał. Lista obecności (wygenerowana na 

podstawie systemu informatycznego esesja) stanowi załącznik niniejszego protokołu. 

 

3. Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący Rady Gminy Masłów Piotr Kapuściński poinformował, że nie wpłynął 

wniosek o zmianę porządku obrad i przystąpił do głosowania. 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie porządku obrad 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Sylwia Bakalarz–Borkowska, Mateusz Durlik, Mateusz Fąfara, Wojciech Haba, Teodora 

Jagiełło, Piotr Kapuściński, Tomasz Ksel, Michał Leśkiewicz, Artur Lis, Justyna Łakomiec, 

Lucjan Pabis, Andrzej Pedrycz, Renata Samiczak, Piotr Zegadło 

NIEOBECNI (1) 

Mirosław Kuzka 

 

4. Przyjęcie protokołu Nr XV z poprzedniej sesji 

Przewodniczący Rady Gminy Masłów Piotr Kapuściński poinformował, że nie wpłynęły 

uwagi do treści przedłożonych protokołów.  

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu Nr XV z poprzedniej sesji 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Sylwia Bakalarz–Borkowska, Mateusz Durlik, Mateusz Fąfara, Wojciech Haba, Teodora 

Jagiełło, Piotr Kapuściński, Tomasz Ksel, Michał Leśkiewicz, Artur Lis, Justyna Łakomiec, 

Lucjan Pabis, Andrzej Pedrycz, Renata Samiczak, Piotr Zegadło 

NIEOBECNI (1) 

Mirosław Kuzka 
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5. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady 

Przewodniczący Rady Gminy Masłów Piotr Kapuściński przedstawił informację nt. pism 

złożonych przez radnych oraz spotkań w których uczestniczyli radni.  

 

6. Sprawozdanie Wójta z pracy Wójta i urzędu gminy w okresie między sesjami 

Materiał radni otrzymali w statutowym terminie i stanowi załącznik protokołu. Tomasz Lato 

– Wójt Gminy Masłów przedstawił istotne sprawy dotyczące funkcjonowania urzędu  

w okresie między sesjami.  

Przewodniczący Komisji do spraw Inwestycji Tomasz Ksel zwrócił się z pytaniem, czy 

urząd w tym okresie składał wniosek o dofinansowanie termomodernizacji. 

Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato odpowiedział, że złożony został wniosek dotyczący 

termomodernizacji obiektu Szklanego Domu, z zaznaczeniem, że środki nie zostały 

zabezpieczone. Nie ma wielkich szans na pozytywne rozpatrzenie, jednak wójt podkreślił, 

że wypełnia sowie obowiązki uwzględniając zgodę rady na wydanie około 100.000 zł na 

opracowanie dokumentacji. Bez zgody obecnej rady na przyznanie środków finansowych 

nie ma możliwości realizowania tego zadania. 

Brak kolejnych zgłoszeń w tym puncie.  

 

7. Sprawozdanie z wykonania średnich wynagrodzeń nauczycieli za 2024 rok 

Kierownik Centrum Usług Wspólnych Anna Kowalczyk przedstawiła informację, która 

stanowi załącznik protokołu.  

Brak głosów w dyskusji. 

Opiniują: Komisja Budżetu i Finansów, Komisja Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej  

i Promocji Gminy 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że sprawozdanie zostało przyjęte.  

 

8. Informacja o stanie mienia komunalnego – grunty 

Kierownik referatu Rolnictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Anna 

Kucmin przedstawiła informację (stanowi załącznik protokołu).  

Brak głosów w dyskusji. 

Opiniują: Komisja Budżetu i Finansów, Komisja ds. Inwestycji, Komisja Ochrony 

Środowiska, Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że informacja została przyjęta.  

 

9. Projekt uchwały: 

a) w sprawie Programu zdrowotnego na lata 2025 – 2029, dotyczącego szczepień 

profilaktycznych przeciwko meningokokom w Gminie Masłów 

Kierownik Centrum Usług Wspólnych Anna Kowalczyk przedstawiła projekt uchwały. 

Brak głosów w dyskusji. 
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Opiniują: Komisja Budżetu i Finansów, Komisja Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej  

i Promocji Gminy 

Głosowano w sprawie: Programu zdrowotnego na lata 2025 – 2029, dotyczącego 

szczepień profilaktycznych przeciwko meningokokom w Gminie Masłów 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Sylwia Bakalarz–Borkowska, Mateusz Durlik, Mateusz Fąfara, Wojciech Haba, Teodora 

Jagiełło, Piotr Kapuściński, Tomasz Ksel, Michał Leśkiewicz, Artur Lis, Justyna Łakomiec, 

Lucjan Pabis, Andrzej Pedrycz, Renata Samiczak, Piotr Zegadło 

NIEOBECNI (1) 

Mirosław Kuzka 

Uchwała nr XVI/119/2025 została podjęta. 

 

b) w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Skarbnik Gminy Masłów Robert Szechnicki omówił szczegółowo projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy Masłów Piotr Kapuściński zapytał o kwestie PSZOK, czy  

w związku z tym, że postępowanie się przedłużyło – są jakieś zagrożenia w zakresie 

dofinansowania i realizacji tego zadania.  

Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato wyjaśnił, że gmina jest tuż przed ogłoszeniem tego 

zadania i poprosił o przedstawienie szczegółów przez Kierownika referatu RGKiOŚ. 

Kierownik referatu Rolnictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Anna 

Kucmin poinformowała, że gmina oczekuje na informację z Urzędu Marszałkowskiego  nt. 

dofinansowania i przedstawiła zakres zadania.  

W odpowiedzi Przewodniczący Rady Gminy dodał, że była informacja, ze zadanie będzie 

realizowane ze środków zewnętrznych, czy coś w tej materii się zmieniło, czy jest jakieś 

zagrożenia.  

Kierownik referatu RGKiOŚ powtórzyła, że oczekujemy na wyniki dotyczące kwoty 

dofinansowania.  

Kierownik PiRG Agnieszka Borycka wyjaśniła, że wniosek został już oceniony formalnie, 

teraz podlega ocenie merytorycznej, nie ma jeszcze wyników oceny. Termin realizacji 

zadania wskazujemy na marzec 2026 roku.  

Przewodniczący Rady zapytał o zadanie dotyczące umocnienia rowów ażurami w ramach 

funduszu sołeckiego (305.000 zł). Czy ta kwota gwarantuje realizację zadania, czy może 

się okazać w trakcie, że trzeba będzie dołożyć środków.  

Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato wyjaśnił procedurę realizacji zadania obejmującej 

odcinek rowów. Pozostaje kwestia poprawy przepustów, więc jest to realnie szacowana 

kwota na to zadanie.  



 

S t r o n a  5 | 19 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał także o zadanie dotyczące pomocy w zakresie dróg 

powiatowych i poprosił o przedstawienie zakresu projektowanej inwestycji. 

Przewodniczący zapytał również o termin przetargu na wykonanie projektu.  

Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato wyjaśnił procedurę realizacji zadania i wymienił miejsca, 

w których powstaną wyniesione przejścia dla pieszych i aktywne oświetlenia tych miejsc 

oraz wskazane miejsca do montażu wyświetlaczy prędkości.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za szeroką informację i dodał, że mieszkańcy 

Ciekot oczekują spotkania, gdyż szczególnie interesują się tymi projektami. 

Przewodniczący przytoczył wypowiedź Zastępcy Wójta, że ten czas projektowy może 

potrwać nawet 5 miesięcy i poprosił o szybkie uruchomienie procedury.  

Wójt Gminy wyjaśnił, że przytoczony przez przewodniczącego czas dotyczy tych miejsc, 

w których do tej pory nie funkcjonują przejścia.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Masłów Michał Leśkiewicz zwrócił się z pytaniem, czy 

jest szansa na kolejne nowe zadania pojawiające się w przyszłości, gdyż nowe zadania 

się pojawiają.  

Wójt Gminy Masłów odpowiedział, że nie do końca rozumie wypowiedź radnego i wyjaśnił 

sposób wprowadzania zadań do budżetu i podstawy tych działań.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy dodał, że chodzi mu o zadania, które nie mają 

dofinansowania a pojawiają się w budżecie.  

W odpowiedzi Wójt Gminy wyjaśnił, że takie zadania też są i będą, ale nie wie o które 

konkretnie zadanie chodzi więc trudno się odnieść w szczegółach. 

Wiceprzewodniczący Michał Leśkiewicz skonkretyzował, że chodzi o zadanie dotyczące 

oświetlenia boiska i dodał, że popiera to działanie.  

Przewodniczący Rady Gminy zabrał głos informując, że ma kompetencje do udzielania 

głosu i w tej dyskusji czuje się niepotrzebny.   

Wójt Gminy Masłów podziękował Przewodniczącemu za czujność i wyjaśnił szczegółowo 

z czego wynikało wprowadzenie tego zadania. Oświetlenie zamontowane około 10 lat 

temu, wykonane ze środków własnych na istniejących słupkach ogrodzeniowych. Urząd 

weryfikował czy jest możliwość pozyskania środków zewnętrznych i wiadomo, że na samo 

oświetlenie nie ma możliwości pozyskania pieniędzy z zewnątrz. Dyskusja w tej sprawie 

odbyła się na poprzednich komisjach. Wójt przypomniał, że na posiedzeniu komisji 

zadeklarował, że jeśli otrzyma wniosek pisemny od radnych, aby to zadanie zostało 

zdjęte, to wprowadzi stosowną autopoprawkę.    

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Masłów Michał Leśkiewicz - (Ad Vocem) powtórzył, że 

jest za przyjęciem tego zadania bo warto je wykonać.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Masłów Mateusz Fąfara zabrał głos w odniesieniu do 

wypowiedzi wójta wyjaśniając, że nie było oporu ze strony radnych, a jedynie chęć 

uzyskania wiedzy i zweryfikowania możliwości dofinansowania tego zadania. Radny 
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zaapelował do wójta, aby nie zabrakło pieniędzy na dołożenie środków do wyniesionego 

przejścia dla pieszych, aby dzieci mogły bezpiecznie dotrzeć na to boisk.   

Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato odnosząc się do wypowiedzi wiceprzewodniczącego 

poinformował, że stara się wcześniej sygnalizować zadnia, które wprowadza do budżetu. 

Taka sytuacja miała miejsce w przypadku oświetlenia boiska, o którym była mowa na 

styczniowych komisjach. 

Przewodniczący Rady Gminy Masłów Piotr Kapuściński zabrał głos informując, że z tego 

co mu wiadomo, to w styczniu nie padła kwota na to zadanie.  

Wójt Gminy odpowiedział, że kwota była podana, miejsce również i dodał, że wie, iż 

Przewodniczącego na tej komisji nie było, więc ma prawo nie znać szczegółów tego 

posiedzenia.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że mieszkańcy gminy od dłuższego czasu 

wnioskują o wprowadzenie do budżetu zadań mniej lub bardziej skomplikowanych. Jak 

wiadomo do tego zadania nie było formalnego wniosku, a wójt wprowadził to zadanie w 

szybkim trybie. Zdaniem Przewodniczącego obecny na sesji dyrektor szkoły wiele 

ciekawych pomysłów na rozwój tej placówki i nie ma potrzeby generowania dodatkowych 

kosztów.  

Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato odpowiedział, że nie do końca zgadza się  

z wypowiedzią przedmówcy i podał przykład oświetlenia ulicznego, na naprawy których 

zabezpieczone są środki w budżecie. Kwota 70.000 zł na realizację tego zadania  

w omawianym zakresie nie jest wygórowana. Wójt wspomniał również o planach 

modernizacji innych obiektów oraz pomyśle utworzenia klasy sportowej i zapewnił, że nic 

bez wiedzy radnych w tym zakresie nie będzie miało miejsca.  

Przewodniczący Rady Gminy dodał, że mimo wszystko będzie bronił oświetlenia 

ulicznego gdyż wie, że wielu mieszkańców gminy oczekuje na realizację takich zadań. Są 

miejsca gdzie tego oświetlenia nie ma, na tym boisku oświetlenie jest. 

Wójt Gminy Masłów dodał, że również miał sygnały od mieszkańców, aby to oświetlenie 

wymienić. Jest to inwestycja potrzebna i oczekiwana.  

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Mąchocicach Kapitulnych Ryszard Mańko podziękował 

za zainteresowanie tematem i potwierdził informacje jakie otrzymał z ministerstwa, że 

dofinansowanie na modernizację boisk, o którym była dyskusja dotyczy boisk 

budowanych z programu Orlik. Dyrektor wymienił zakres prac i podał wysokość kosztów 

wynikających z kalkulacji.  

Wójt Gminy dodał, że przedstawione przez dyrektora kalkulacje są rzetelnie opracowane. 

W dyskusji przed sesją pojawiły się sugestie, że można to zrobić taniej. Wójt podkreślił, 

że urzędnicy starannie przygotowują inwestycje, szacują koszty nie zaniżając ich i nie 

zawyżając, co przekłada się na wyniki rozstrzygnięć zapytań i przetargów.  

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję.  
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Opiniują: Komisja Budżetu i Finansów, Komisja ds. Inwestycji, Komisja Ochrony 

Środowiska, Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa, Komisja Oświaty, Kultury, 

Pomocy Społecznej i Promocji Gminy 

Głosowano w sprawie: zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Sylwia Bakalarz–Borkowska, Mateusz Durlik, Mateusz Fąfara, Wojciech Haba, Teodora 

Jagiełło, Piotr Kapuściński, Tomasz Ksel, Michał Leśkiewicz, Artur Lis, Justyna Łakomiec, 

Lucjan Pabis, Andrzej Pedrycz, Renata Samiczak, Piotr Zegadło 

NIEOBECNI (1) 

Mirosław Kuzka 

Uchwała nr XVI/120/2025 została przyjęta.  

 

c) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Masłów na lata 2025 

– 2031 

Skarbnik Gminy Masłów Robert Szechnicki przedstawił projekt uchwały.  

Brak głosów w dyskusji. 

Opiniują: Komisja Budżetu i Finansów, Komisja ds. Inwestycji, Komisja Ochrony 

Środowiska, Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa, Komisja Oświaty, Kultury, 

Pomocy Społecznej i Promocji Gminy 

Głosowano w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Masłów na lata 

2025 – 2031 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Sylwia Bakalarz–Borkowska, Mateusz Durlik, Mateusz Fąfara, Wojciech Haba, Teodora 

Jagiełło, Piotr Kapuściński, Tomasz Ksel, Michał Leśkiewicz, Artur Lis, Justyna Łakomiec, 

Lucjan Pabis, Andrzej Pedrycz, Renata Samiczak, Piotr Zegadło 

NIEOBECNI (1) 

Mirosław Kuzka 

Uchwała nr XVI/121/2025 została podjęta.  

 

d) w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Kieleckiego na wykonanie 

projektów stałej organizacji ruchu dla przejść dla pieszych oraz innych elementów 

poprawiających bezpieczeństwo na drogach powiatowych w wybranych 

lokalizacjach na terenie gminy Masłów 
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Skarbnik Gminy Masłów Robert Szechnicki omówił projekt uchwały.  

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Piotr Zegadło 

zaapelował o rozważenie propozycji przesunięcia przejścia dla pieszych na wysokości 

Gminnego Ośrodka pomocy Społecznej w kierunku sklepu. Obecnie istniejące przejście 

prowadzi bezpośrednio do schodów, które nie mają możliwości wjazdy wózków. Druga 

kwestia poruszona przez radnego dotyczyła podjęcia rozmów z Wojewódzkim Zarządem 

Dróg o zamontowanie wyświetlacza informującego o prędkości na ul. Jana Pawła II.  

Przewodniczący Rady Gminy Masłów Piotr Kapuściński dołączył się do tej prośby; 

deklaracja w zakresie spotkania konsultacyjnego już poszła. Przewodniczący zapytał czy 

po przyjęciu tej uchwały możemy podjąć działania zmierzające do wyboru wykonawcy, 

czy jeszcze musimy z powiatem zawiązać pewne umowy, które mogą opóźnić realizację.  

Skarbnik Gminy Masłów Robert Szechnicki wyjaśnił konieczność podpisania porozumień, 

które w dniu jutrzejszym przygotuje i w przyszłym tygodniu doręczy do powiatu.  

W odpowiedzi na wniosek radnego Zegadło, Wójt Gminy Masłów zadeklarował otwartość 

na to zadanie wyjaśniając jednocześnie, że usytuowanie tego przejścia w innym miejscu 

może kolidować z zatoką autobusową i planowanym wjazdem na parking.   

Brak kolejnych zgłoszeń w dyskusji. 

Opiniują: Komisja Budżetu i Finansów, Komisja ds. Inwestycji 

Głosowano w sprawie: udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Kieleckiego na 

wykonanie projektów stałej organizacji ruchu dla przejść dla pieszych oraz innych 

elementów poprawiających bezpieczeństwo na drogach powiatowych w wybranych 

lokalizacjach na terenie gminy Masłów 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Sylwia Bakalarz–Borkowska, Mateusz Durlik, Mateusz Fąfara, Wojciech Haba, Teodora 

Jagiełło, Piotr Kapuściński, Tomasz Ksel, Michał Leśkiewicz, Artur Lis, Justyna Łakomiec, 

Lucjan Pabis, Andrzej Pedrycz, Renata Samiczak, Piotr Zegadło 

NIEOBECNI (1) 

Mirosław Kuzka 

Uchwała nr XVI/122/2025 została podjęta. 

 

e) w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Kieleckiego w realizacji 

programu oferującego pomoc niepełnosprawnym 

Skarbnik Gminy Masłów Robert Szechnicki przedstawił projekt uchwały.  

Nie zgłoszono uwag. 

Opiniują: Komisja Budżetu i Finansów 
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Głosowano w sprawie: udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Kieleckiego  

w realizacji programu oferującego pomoc niepełnosprawnym 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Sylwia Bakalarz–Borkowska, Mateusz Durlik, Mateusz Fąfara, Wojciech Haba, Teodora 

Jagiełło, Piotr Kapuściński, Tomasz Ksel, Michał Leśkiewicz, Artur Lis, Justyna Łakomiec, 

Lucjan Pabis, Andrzej Pedrycz, Renata Samiczak, Piotr Zegadło 

NIEOBECNI (1) 

Mirosław Kuzka 

Uchwała nr XVI/123/2025 została przyjęta. 

 

f) w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych 

Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato poinformował, że kolejne cztery projekty uchwał omówi 

wice wójt, z powodu usprawiedliwionej nieobecności przedstawicieli referatu 

Budownictwa i Gospodarki Przestrzennej.  

Zastępca Wójta Gminy Masłów Monika Dolezińska-Włodarczyk przedstawiła 

szczegółowo projekt uchwały.  

Brak głosów w dyskusji. 

Opiniują: Komisja ds. Inwestycji 

Głosowano w sprawie: zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Sylwia Bakalarz–Borkowska, Mateusz Durlik, Mateusz Fąfara, Wojciech Haba, Teodora 

Jagiełło, Piotr Kapuściński, Tomasz Ksel, Michał Leśkiewicz, Artur Lis, Justyna Łakomiec, 

Lucjan Pabis, Andrzej Pedrycz, Renata Samiczak, Piotr Zegadło 

NIEOBECNI (1) 

Mirosław Kuzka 

Uchwała nr XVI/124/2025 została podjęta. 

 

g) w sprawie przekazania do nieodpłatnego używania odcinka sieci wodociągowej ul. 

Św. Ojca Pio w msc. Domaszowice, gm. Masłów 

Zastępca Wójta Gminy Masłów Monika Dolezińska-Włodarczyk przedstawiła projekt 

uchwały. 

Nie zgłoszono uwag w tym punkcie. 

Opiniują: Komisja Budżetu i Finansów, Komisja ds. Inwestycji 
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Głosowano w sprawie: przekazania do nieodpłatnego używania odcinka sieci 

wodociągowej ul. Św. Ojca Pio w msc. Domaszowice, gm. Masłów 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Sylwia Bakalarz–Borkowska, Mateusz Durlik, Mateusz Fąfara, Wojciech Haba, Teodora 

Jagiełło, Piotr Kapuściński, Tomasz Ksel, Michał Leśkiewicz, Artur Lis, Justyna Łakomiec, 

Lucjan Pabis, Andrzej Pedrycz, Renata Samiczak, Piotr Zegadło 

NIEOBECNI (1) 

Mirosław Kuzka 

Uchwała nr XVI/125/2025 została podjęta. 

 

h) w sprawie przekazania do nieodpłatnego używania odcinka sieci kanalizacji 

sanitarnej ul. Św. Ojca Pio w msc. Domaszowice, gm. Masłów 

Projekt uchwały omówiła Monika Dolezińska-Włodarczyk – Zastępca Wójta Gminy 

Masłów. 

Brak głosów w dyskusji. 

Opiniują: Komisja Budżetu i Finansów, Komisja ds. Inwestycji 

Głosowano w sprawie: przekazania do nieodpłatnego używania odcinka sieci kanalizacji 

sanitarnej ul. Św. Ojca Pio w msc. Domaszowice, gm. Masłów 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Sylwia Bakalarz–Borkowska, Mateusz Durlik, Mateusz Fąfara, Wojciech Haba, Teodora 

Jagiełło, Piotr Kapuściński, Tomasz Ksel, Michał Leśkiewicz, Artur Lis, Justyna Łakomiec, 

Lucjan Pabis, Andrzej Pedrycz, Renata Samiczak, Piotr Zegadło 

NIEOBECNI (1) 

Mirosław Kuzka 

Uchwała nr XVI/126/2025 została podjęta. 

 

i) w sprawie wstępnej lokalizacji przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy 

Masłów 

Zastępca Wójta Gminy Masłów Monika Dolezińska-Włodarczyk przedstawiła projekt 

uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy Masłów Piotr Kapuściński dodał informację, że po rozmowie 

z dyrektorem Żebrowskim, powiatowe komisje bezpieczeństwa mają się odbyć do końca 
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marca. Przewodniczący dodał, że gdyby ktoś miał chęć uczestniczenia w komisach, to 

prosi o zainteresowanie sprawą.  

Mieszkaniec gminy zapytał o możliwość usytuowania przystanku na skrzyżowaniu ulic: 

Granicznej i Słonecznej i poprosił o zbadanie sprawy na przyszłość. 

Przewodniczący Rady odpowiedział, że z wiedzy jaką posiada - miały tam być przystanki 

i rozkład jazdy.  

Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato odpowiedział, że działania zostały częściowo podjęte. 

Kursuje tamtędy bus w ramach podpisanej umowy i wyjaśnił jakie są możliwości zmiany 

kursów.  

Brak olejnych głosów w dyskusji.  

Opiniują: Komisja ds. Inwestycji 

Głosowano w sprawie: wstępnej lokalizacji przystanków komunikacyjnych na terenie 

Gminy Masłów 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Sylwia Bakalarz–Borkowska, Mateusz Durlik, Mateusz Fąfara, Wojciech Haba, Teodora 

Jagiełło, Piotr Kapuściński, Tomasz Ksel, Michał Leśkiewicz, Artur Lis, Justyna Łakomiec, 

Lucjan Pabis, Andrzej Pedrycz, Renata Samiczak, Piotr Zegadło 

NIEOBECNI (1) 

Mirosław Kuzka 

Uchwała nr XVI/127/2025 została podjęta.  

 

10. Informacje i zapytania sołtysów 

Sołtys sołectwa Barcza Justyna Nawrocka-Dusza poprosiła o doprecyzowanie informacji 

nt. rowów w Barczy, czy zadanie obejmuje również przepusty.  

Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato wyjaśnił, że część przepustów została uwzględniona  

w ramach tych działań. Zadanie polega na przebudowaniu rowów i tam gzie jest to 

konieczne – przebudowanie również przepustów.  

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Promocji Gminy Mateusz 

Durlik zapytał o projekt drogi – ulica Wiosenna, gdzie termin minął 28 listopada. W tej 

sprawie miały się również odbyć konsultacje, czy jakieś terminy zostały ustalone. Kolejną 

kwestią poruszoną przez radnego była sprawa ulicy Polnej, która należy do gminy Górno 

– czy ustalone jakieś terminy rozmów w sprawie podpisania porozumienia oraz sprawa 

pisma mieszkańców ulicy Błękitnej, którzy składali wniosek do budżetu w sprawie budowy 

sieci i utwardzenia dróg.  

Wójt Gminy Masłów odnosząc się do poszczególnych spraw wyjaśnił: 
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- w sprawie projektu drogi naliczone zostaną kary umowne, spotkanie w tej sprawie 

zostanie zaplanowane, 

- w sprawie ulicy Polnej i Krótkiej – odbyło się spotkanie z Wójtem Gminy Górno, który 

również jest zainteresowany realizacją zadań. Współpraca z radą na razie nie pozwala 

na jednoznaczną odpowiedź i wprowadzenia zadania do budżetu. Do realizacji tej 

inwestycji będzie potrzeba zawarcia porozumienia, które określi zakres prac dla każdej z 

gmin; 

- w sprawie odpowiedzi na pismo mieszkańców ul. Błękitnej wójt wyjaśnił, że nie ma tej 

korespondencji przed sobą więc trudno mu się odnieść do treści. Wójt gminy wyjaśnił 

możliwości pozyskiwania środków z zewnątrz.     

W nawiązaniu do wypowiedzi Wójta Przewodniczący Rady Gminy Masłów Piotr 

Kapuściński zabrał glos informując, że z kontekstu wypowiedzi rozumie, iż chodzi  

o problemy z Radą Gminy Górno. 

Wójt Gminy odpowiedział, że na sesji stara się zachować pełen profesjonalizm, gdyż 

wspólnie pracujemy na rzecz gminy Masłów i uznaje, że na razie wszyscy robimy to na 

co nas stać, żeby ta współpraca układała się jak najlepiej.  

Brak kolejnych głosów w tym punkcie. 

 

11. Sprawy różne 

Przewodniczący Rady Gminy Masłów Piotr Kapuściński przywitał mieszkańców obecnych 

na sesji. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Promocji Gminy 

Teodora Jagiełło poruszyła kwestie: składania wniosków przez mieszkańców do planu 

ogólnego czy mają składać indywidualnie czy w piśmie zbiorowym mogą wskazać kilka 

działek. Druga sprawa dotyczyła spływu wód w kierunku Woli Kopcowej z tzw. małej 

Cedzynki, gdzie gmina Górno powiększyła się o duże osiedle mieszkaniowe. Radna 

poinformowała, że interweniowała w tej sprawie w Starostwie Powiatowym i otrzymała 

informację, że sprawa retencji wód nie jest monitorowana przez starostwo, a jest to duży 

problem dla mieszkańców. Radna zwróciła się z pytaniem do wójta, czy przy okazji 

spotkania z Wójtem Gminy Górno, ta kwestia była omawiana.  

W odpowiedzi Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato wyjaśnił procedurę uchwalania planu 

ogólnego wyjaśniając, że jest to kolejny z etapów o których urząd będzie informował na 

bieżąco. W kwestii spływu wód wójt wyjaśnił, że takie rozmowy były prowadzone nie przy 

okazji tego spotkania, ale były prowadzone ze starostwem. Rozmowy z wójtem 

Przemysławem Łysakiem na temat wspólnego rozwiązania problemu będą 

podejmowane, ale należy mieć na względzie fakt, że jest to bardzo trudny teren.  

Radna Teodora Jagiełło zaproponowała, by do tej sprawy włączyć również Wody Polskie.  

Wójt Gminy Masłów wyjaśnił, że gmina wykonuje projekt, który Wody Polskie opiniują. 

Najlepszym rozwiązaniem jest skoordynowanie tego z budową drogi. Wójt nawiązał do 
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sprawy odwodnienia ulicy Granicznej i wyjaśnił, że kluczowym jest pozyskanie terenów 

pod inwestycję.   

Wiceprzewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Wojciech Haba 

zabrał głos prosząc o wójta i przewodniczącego rady o zorganizowanie spotkania  

w związku z pismem mieszkanki Brzezinek dot. kursowania autobusów i busów. Radny 

poinformował również o możliwości wsparcia na dzisiejszej sesji dla mieszkańca 

Brzezinek, który uległ wypadkowi komunikacyjnemu i potrzebuje pomocy na kontynuację 

leczenia. Radny poinformował również o akcjach charytatywnych współorganizowanych 

przez panią Marszałek.  

Wójt Gminy szczegółowo odniósł się do kursowania linii nr 12 oraz busów informując, że 

przestrzeni do wielkich zmian w tej materii trudno będzie znaleźć.  

Przewodniczący Rady Gminy Masłów odpowiedział, że trzeba wysłuchać argumentów 

drugiej strony i zapytał panią sołtys Barczy, czy poruszony problem zatrzymywania się 

autobusów na pętli w Barczy został rozwiązany. Ponieważ Pani sołtys nie miała mikrofonu, 

Przewodniczący Rady potwierdził, że problem nadal jest. 

Wójt Gminy dodał, że w tej sprawie jesteśmy w stałym kontakcie z dyrekcją ZTM  

i najprawdopodobniej trzeba będzie wybudować przystanek po drugiej stronie rogi.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów, Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Sylwia 

Bakalarz–Borkowska zwróciła się z pytaniem dot. nowej nawierzchni na ulicy Kalinowej  

i ul. Kolonia, czy jest już jakiś harmonogram prac. Drugie pytanie dotyczyło projektu drogi 

na ulicy Kolonia od ul. Barczańskiej w kierunku hotelu. Ponieważ pojawiają się wolne 

środki w budżecie- czy jest szansa na realizację tego odcinka. 

Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato odpowiedział, że na temat ul. Kalinowej i Kolonii już 

wielokrotnie mówił. Wójt ponownie zapewnił, że zadanie na pewno zostanie zrealizowane 

i przypomniał, iż jest ono współfinansowane ze środków Polskiego Ładu w ramach działań 

Związku Gmin Gór Świętokrzyskich, do którego to zadanie zostało zgłoszone.  

W odniesieniu do drogi w kierunku hotelu wójt wyjaśnił, że projekt nie uzyskał 

dofinansowania. Na ten moment mamy projekt a nie mamy środków na jego realizację. 

Wójt zwrócił się z prośbą o cierpliwość w tej kwestii.  

Kierownik referatu Promocji i Rozwoju Gminy Agnieszka Borycka zaprosiła na spotkanie 

w dniu 10 marca w godz. 15:00 – 17:00 nt. „Fundusze Europejskie na założenie i rozwój 

firmy w województwie świętokrzyskim", organizowane przez Główny Punkt Informacyjny 

Funduszy Europejskich w Kielcach. 

Mieszkaniec gminy (1) zabrał głos w sprawie odwodnienia ulicy Granicznej przypominając 

historię tego zadania, które jest znane od 2018 roku. Mieszkaniec zaapelował do radnych 

i osób decyzyjnych o współpracę przy realizacji tego zadania i poprosił o wpisanie go do 

budżetu i wykonanie w tym roku, przynajmniej w części.  

Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato odnosząc się do wypowiedzi poprzednika wyjaśnił 

szczegółowo z czego wynikał fakt, iż zadanie nie zostało zrealizowane (brak zgody na 



 

S t r o n a  14 | 19 

 

przekazanie gruntów, przez które woda będzie odprowadzona). Zadanie w dużej mierze 

musi zostać zrealizowane w gruntach prywatnych ze względu na ukształtowanie terenu 

i naturalny spływ wód. Wójt szczegółowo wyjaśnił procedury podziału i przekazania gruntu 

z wyjaśnieniem kto i jakie koszty ponosi w związku z tymi działaniami. Wójt dodał, że nie 

ma przeszkód by pisma do mieszkańców ponownie zostały wysłane.  

Kierownik referatu Rolnictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Anna 

Kucmin dodała, że w styczniu tego roku odbyło się spotkanie z mieszkańcami 

(właścicielami gruntów), na którym zapadły ustalenia dotyczące wskazania przez 

mieszkańców na jakich zasadach decydują się na przekazanie gruntów. Decyzja ta jest 

podstawą do podjęcia dalszych czynności i informacja zwrotna miała być przekazana do 

urzędu. Kierownik RGKiOŚ przypomniała jakie problemy były omawiane podczas tego 

spotkania.  

Przewodniczący Rady poinformował, że analizując wystąpienie pokontrolne Regionalnej 

Izby Obrachunkowej ma nieodparte wrażenie, że mieszkańcy w zakresie zgód zrobili 

więcej niż firma projektowa. Przewodniczący Rady poinformował, że 10 lutego br. 

skierował pismo do wójta w imieniu mieszkańców z propozycją przekazania gruntów, ale 

oczekiwanie, że ci mieszkańcy załatwią to za samorząd wydaje się być złym kierunkiem. 

W ocenie przewodniczącego rady urząd powinien wystąpić do właścicieli gruntów do 

przekazania i najprawdopodobniej ten proces będzie analogiczny do pozyskiwania zgód 

z 2018 roku. Przewodniczący Rady dodał, że ma wrażenie, że stanęliśmy przed 

problemem, którego się nie da rozwiązać, ale taki sam problem był w 2018 roku i go 

rozwiązaliśmy. Wstępne zgody są. Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do wójta, 

aby pójść krok naprzód.  

Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato podziękował za tę prośbę i zapewnił mieszkańców, że 

ten problem był, jest i będzie ważny. Wójt poinformował o zgodach już pozyskanych  

i napotkanych problemach (szerokość pasa drogi, brak własności gruntu). Wójt podkreślił, 

że przedstawia informacje z pamięci, bez dokumentów przed sobą, bo nie było żadnej 

informacji na temat tej dyskusji. Wójt zaproponował harmonogram dalszych działań, aby 

spotkania były merytoryczne.   

Przewodniczący Rady Gminy Masłów Piotr Kapuściński zwrócił się do wójta informując, 

że nie za bardzo rozumie wypowiedź na temat projektowania, bo koncepcja została 

określona na styczniowym spotkaniu. Przewodniczący dodał, że dziwne jest, że mamy 

zacząć jakieś projektowanie nie znając odpowiedzi mieszkańców, czy wyraża zgodę na 

zaproponowane 2-3 metry gruntu.   

Wójt Gminy odpowiedział, że nie mówił o rozpoczęciu projektowania, bo takiego zadania 

w budżecie nie ma. Wójt powtórzył pomysł koncepcji przebudowy drogi wraz  

z odwodnieniem.  
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Mieszkaniec gminy (2) zabrał głos informując, że poruszona została kwestia dużego 

napływu wód od strony północnej, czyli od ul. Granicznej. Mieszkaniec przypomniał, że 

rów w tym miejscu jest, tylko jest zarośnięty i nie wiadomo kiedy ostatnio był czyszczony. 

Wójt Gminy Masłów odpowiedział, że czyszczenie rowów w terenach prywatnych nie jest 

proste.  

Kierownik referatu RGKiOŚ Anna Kucmin szczegółowo wyjaśniła podstawy prawne  

i obowiązki ciążące na właścicielach gruntów, na których znajduje się rów. Kierownik 

wyjaśniła również jakie zagrożenia niesie ze sobą budowa nowego rowu wzdłuż ulicy 

Granicznej i podkreśliła, że gmina ma obowiązek zadbać nie tylko o interesy mieszkańców 

ulicy Granicznej ale interesy wszystkich właścicieli gruntów.   

Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że to wyjdzie na etapie projektowania.  

Wiceprzewodniczący Komisji do spraw skarg, wniosków i petycji Andrzej Pedrycz zabrał 

głos informując, że poruszana jest kwestia rowu w Woli Kopcowej, a prawda jest taka, że 

rów znajduje się w części należącej do Masłowa Pierwszego. Radny podkreślił, że  

w działania podejmowane w latach poprzednich zaangażowani byli wspólnie radni i sołtys 

z Woli Kopcowej oraz Masłowa Pierwszego. Teraz organizujecie spotkania  

z mieszkańcami Woli Kopcowej bez udziału wójta, radnych i sołtysa, nie wiadomo w jakim 

celu. Radny podkreślił, że przekazywano informację, iż podejmowane były próby 

dodzwonienia się do niego, ale nie odbierał, co jest nieprawdą i informuje o tym publicznie. 

W spotkaniu uczestniczył pan przewodniczący rady i przewodniczący komisji 

inwestycyjnej; radny Pedrycz dodał, że „zgoda buduje, a niezgoda rujnuje”, a takie 

działania są teraz podejmowane.   

Przewodniczący Rady Gminy Masłów odpowiedział, że to nie było spotkanie w ostatnim 

czasie  tylko w zeszłym roku. Na spotkanie zapraszali mieszkańcy i przewodniczącemu 

jest bardzo przykro, że tak się stało. Zdaniem przewodniczącego rady należy połączyć 

siły, więc jeśli radny czuje potrzebę wsparcia – na pewno mieszkańcy będą z tego 

zadowoleni.  

Wiceprzewodniczący Komisji Andrzej Pedrycz - (Ad Vocem) potwierdził, że należy się 

wspierać a do tej pory tego brakuje. Odnośnie spotkania radny ponownie podkreślił, że 

zarówno on jak i sołtys nie wiedzieli o spotkaniu. Radny zaznaczył, że wie z czyjej 

inicjatywy odbyło się spotkanie i kto powiedział, że radny nie odbiera telefonu, co jest 

nieprawdą. Radny przypomniał sytuację z innego spotkania, gdzie przewodniczący rady 

również powiedział, że radny nie odbiera telefonu, a później za to przeprosił.  

Przewodniczący Rady odpowiedział, że powiedział, że dzwonił do radnego, można 

wyciągnąć biling ale to nie chodzi o to.  

Przewodniczący Komisji do spraw Inwestycji Tomasz Ksel zabrał głos informując, że czuje 

się wywołany do odpowiedzi. Radny potwierdził, że brał udział na początkowym etapie 

tych spotkań, został zaproszony przez mieszkańców i z tego zaproszenia skorzystał. 

Radny dodał, że sam zasugerował, aby mieszkańcy zaangażowali swoich radnych 



 

S t r o n a  16 | 19 

 

i zadeklarował mieszkańcom, że zapozna się z dokumentami w sprawie. Radny 

zaznaczył, że w materiałach nie było informacji o kolizji z wodociągiem, co padło dzisiaj 

na sesji. Radny poprosił wójta o przekazanie informacji kiedy ten wodociąg został tam 

zaprojektowany i wykonany, aby było wiadomo w którym momencie pojawiła się kolizja. 

W odniesieniu do przejęcia gruntu jest to naturalne, że w momencie zwiększenia kategorii 

drogi mieszkaniec ma prawo wystąpić o odszkodowanie za grunt i należy się liczyć  

z kosztami z tym związanymi (podział, opłaty notarialne). Radny dodał również swój 

komentarz do wypowiedzi, że mieliśmy prawie wszystko, ponieważ kto miał możliwość 

zapoznania się z materiałami wie, że na tym etapie mieliśmy tam cokolwiek wykonanego, 

ponieważ od 2021 do 2024 roku – te trzy lata były martwe. Radny Ksel poprosił, by ruszyć 

z tematem dalej, bo nie ma co wracać do tego co było.  

Kierownik referatu Rolnictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Anna 

Kucmin w kwestii przejęcia gruntów przypomniała dwie alternatywy, które były 

przedstawione na spotkaniu oraz jakie cynności i po czyjej stronie będą w zależności od 

wybranego wariantu przekazania gruntów. Kierownik poinformowała również, że część 

nieruchomości ma różne obciążenia, które wydłużają omawiany proces i ta informacja 

również była przedstawiona na spotkaniu.  

Mieszkaniec gminy (3) zabrał głos z pytaniem jakie są dalsze plany działania, ponieważ 

rozwiązała się obszerna dyskusja, ale dalej nie wiadomo, czy gmina wystosuje jakieś 

pisma, czy mieszkańcy mają się sami zorganizować. Mieszkaniec dodał, że osobiście nie 

miał wiedzy o tym sposobie przejmowania i płacenia za grunty; sam zgodził się na 

nieodpłatne oddanie gruntu. Z tego wynika, że pismo, które otrzymali mieszkańcy było 

mocno niejasne. Mieszkaniec chciałby uzyskać konkretne pismo i chciałby, aby dotarło 

ono do wszystkich zainteresowanych. 

Mieszkaniec gminy (1) zabrał głos, że jego poprzednia wypowiedź właśnie tego dotyczyła. 

Tylko część mieszkańców uczestniczyła w spotkaniu, bo o nim wiedziała. Dlatego 

mieszkańcy postulują, aby urząd dotarł do wszystkich zainteresowanych. Mieszkaniec 

poruszył kwestie wartości nieruchomości, które sukcesywnie są zalewane i nawiązał do 

wypowiedzi radnego Pedrycza dotyczącej udziału radnych w spotkaniu.     

Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem do wójta czy jest możliwość określenia 

terminu w granicach miesiąca, że wrócimy ze sprawą do mieszkańców.  

Wójt Gminy Masłów odpowiedział, że termin miesiąca jest odpowiedni, by spotkać się 

znowu i zapewnił, że chce realizować to zadanie. Wójt wyjaśnił, że czeka na odpowiedź 

z Wodociągów Kieleckich w sprawie wspomnianej sieci wodociągowej. Państwa 

oczekiwania dotyczące wysłania pisma zostały sprecyzowane, jesteśmy w stałym 

kontakcie z Państwa przedstawicielami.  

Przewodniczący Rady podziękował wójtowi za tą odpowiedź.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Masłów Michał Leśkiewicz zwrócił się z pytaniem  

w sprawie rowu przy lotnisku, kto jest właścicielem tego rowu.  
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Wójt Gminy Masłów odpowiedział, że gmina ma wgląd w takie informacje, wiemy przez 

czyje działki przebiega ten rów. Wójt dodał, że kojarzy fakt, na przestrzeni minionych lat, 

że ten rów był czyszczony.   

Sołtys sołectwa Masłów Pierwszy Małgorzata Kozubek zabrała głos informując, że spółka 

melioracyjna już dawno została rozwiązana. Pani sołtys poinformowała, że kilka lat temu, 

z funduszu sołeckiego przeznaczone były pieniądze na projektanta, który miał 

zaprojektować odwodnienie od Podklonówki do Leszczyn. Osobiście uczestniczyła  

w działaniach, jeździła z projektantem, aby wskazać mu miejsca, gdzie te rowy już są. 

Jednak projektant wycofał się z tego zadania. Sołtys przypomniała, że dawniej planowany 

rów przy ulicy Granicznej miał być po stronie Woli Kopcowej, bo nie było tam zabudowań. 

Zdaniem pani sołtys teraz mieszkańcy chcą, żeby wszystko było zrobione, ale nie chcą 

oddać kawałka gruntu i nie ma współpracy, a tak nie powinno być. Sołtys zwróciła się 

również z pytaniem do przewodniczącego rady, kto według statutu zwołuje zebrania 

wiejskie i na czyj wniosek.  

Przewodniczący Rady Gminy Masłów Piotr Kapuściński odpowiedział, że między innymi 

sołtys, ale jeśli chodzi o to spotkanie to nie miało ono charakteru zebrania.  

Sołtys Małgorzata Kozubek odpowiedziała, że jest wiele zebrań organizowanych  

z mieszkańcami, na które nawet nie zaprasza się sołtysa. Jako przykład sołtys podała 

niedawno zorganizowane zebranie w sali gimnastycznej w Masłowie, o którym nikt jej nie 

poinformował.   

Przewodniczący Rady odpowiedział, że sołtys myli pojęcia dotyczące inicjatywy oddolnej 

mieszkańców.  

Sołtys Małgorzata Kozubek podkreśliła, że nikt jej nie poinformował o zebraniu w Sali 

gimnastycznej w Masłowie, więc pyta kto zwołuje zebrania i a czyj wniosek.  

Wójt Gminy Masłów zabrał głos w sprawie trwającej dyskusji. Każdy ma prawo 

zorganizowania zebrania z kim chce i jak chce. Zebrania sołeckie to zebrania, które 

rządzą się współpracą z radą sołecką i sołtysem, dotyczące wszelkich spraw związanych 

z sołectwem. Ważne, żeby było porozumienie pomiędzy ludźmi.  

Przewodniczący Rady Gminy Masłów Piotr Kapuściński zabrał głos w sprawie: 

- zbliżającego się terminu składania wniosków do Rządowego Programu Rozwoju Dróg, 

czy już wiadomo, co będzie zgłoszone, czy to za wcześnie; 

- na ulicy Diamentowej brakuje dwóch przystanków, prośba o zainteresowanie się sprawą; 

- czy urząd gminy wiedział o utworzonym w poniedziałek nowym rezerwacie na terenie 

gminy; 

- mieszkańcy piszą, że nie dostają odpowiedzi w terminie, przewodniczący Rady 

informuje, że również nie dostaje odpowiedzi, czy w związku z tym wójt nie widzi 

zasadności zakupu programu crm, który te terminy pilnuje; 

- czy już znana jest nadwyżka budżetowa. 
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Wójt Gminy Masłów odniósł się do poszczególnych pytań wyjaśniając, że co do dróg 

powiatowych nie uzyskamy projektów na październik, więc zostają one na kolejny rok.  

W zakresie dróg gminnych wójt przypomniał zakresy projektowanych dróg (ul. 

Podklonówka, ul. Górna, od sklepu centrum w Masłowie – jesteśmy w trakcie realizacji 

dużego projektu aż do Przełomu Lubrzanki, do Ciekot i połączenia ze ścieżką rowerową). 

To większe inwestycje, ale są też mniejsze na drogach gminnych.   

Przewodniczący Rady wtrącił informację, iż odbyło się spotkanie z projektantem, na 

którym była rozmowa, że jeżeli nie zdąży z tym dużym projektem powiatowym, to będzie 

kwestia podziału tego projektu, tak, żebyśmy mogli złożyć to do dofinansowania  

z Rządowego Programu Rozwoju Dróg. Teraz słyszymy, że się nie wyrobimy i jest to 

chyba trzeci rok z rzędu.  

Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato przypomniał jakie zadania realizowane wspólnie  

z powiatem zostały zakończone w ostatnim czasie (droga w Dąbrowie, centrum Masłowa 

z przejściem dla pieszych oraz brakujący chodnik w Domaszowicach). Wójt podkreślił, że 

są zadania w toku, ale nie złoży publicznie obietnicy na forum, że zostanie to złożone, 

ponieważ na ten moment takiego potwierdzenia nie ma.  

Zastępca Wójta Gminy Masłów Monika Dolezińska-Włodarczyk poinformowała  

o zgłoszeniu dotyczącym przystanków na Diamentowej. Odnośnie terminowości pism, w 

urzędzie jest bezpłatny system EZD i nie potrzeba programu komercyjnego – odpłatnego. 

Nie padła ze strony przewodniczącego informacja o jakie konkretnie pismo chodzi, więc 

trudno się odnieść. Zastępca Wójta wyjaśniłam w jaki sposób rozpatrywane są wnioski do 

budżetu. 

Przewodniczący Rady sprecyzował o jakiej odpowiedzi na pismo mowa; chodzi o wyrok 

sądu w sprawie przydomowych oczyszczalni ścieków.  

Zastępca Wójta Gminy odpowiedziała, ze w tej sprawie sporządzona została notatka 

prawna, która miała zostać przekazana do biura rady i zadeklarowała, że w dniu 

jutrzejszym wyjaśni sprawę.  

Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato odniósł się do kolejnych spraw: Rezerwat Góra 

Wierzejska już powstał o czym informacja do urzędu dotarła w ostatnich dniach.  

Kierownik referatu RGKiOŚ Anna Kucmin wyjaśniła szczegóły tworzenia rezerwatu  

i wyjaśniła, że Regionalna Dyrekcja Ochrony Środowiska nie ma obowiązku informowania 

gminy i tego nie uczynił. Obszar rezerwatu to tereny lasów państwowych, których 

właścicielem jest Skarb Państwa.  

Przewodniczący Rady doprecyzował pytanie w zakresie przysługującej gminie subwencji 

z racji utworzenia rezerwatu. 

Wójt Gminy odpowiedział, że moment utworzenia rezerwatu jest tym w którym można 

naliczać subwencję. 

Przewodniczący Rady Gminy Masłów Piotr Kapuściński powtórzył pytanie dotyczące 

kwoty wolnych środków.  
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Skarbnik Gminy Masłów Robert Szechnicki odpowiedział, że rozliczenia budżetu jeszcze 

trwają, pierwsze sprawozdania zostały złożone. Skarbnik podał kwotę przybliżoną – około 

11 mln zł. Ostatecznie kwota ta będzie znana i potwierdzona w dniu przedłożenia bilansu. 

Skarbnik Gminy zaznaczył, ze są to środki naznaczone i czynnikiem wpływającym na 

wysokość tej kwoty jest warunek zrealizowania wszystkich dochodów w budżecie. Jako 

przykład dochodów skarbnik podał planowany dochód ze sprzedaży mienia (3,5 mln zł), 

który jeśli nie zostanie wykonany to z wolnych środków należy sfinansować deficyt.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy ta wstępna kwota wolnych środków jest zgodna  

z oczekiwaniami wójta, bo wiadomo, że coś było planowane. 

Skarbnik Gminy odpowiedział, że nie wie czy jest zgodna z oczekiwaniami wójta ale była 

kalkulowana i realizowana zgodnie z zamierzeniem.  

Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato dodał, że podana kwota wynika z gospodarności  

i roztropności w planowaniu budżetu i wyjaśnił sposób planowania inwestycji podając 

przykłady.  

Brak kolejnych głosów w dyskusji.  

 

12. Zakończenie obrad 

W związku z wyczerpaniem tematyki obrad Przewodniczący Rady Gminy Masłów Piotr 

Kapuściński o godz. 18:14 zamknął obrady XVI sesji Rady Gminy Masłów. 

 

 

Przewodniczący Rada Gminy Masłów 

Piotr Kapuściński 
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